
 

 

Jegyzőkönyv, 

a Bányagépészet a Műszaki Fejlődésért Alapítvány 

2024. április 18-án megtartott kuratóriumi üléséről 

 

 
Helyszín: Ajka, Korányi Frigyes u. 20. Hotel Kristály különterme 

Napirend: a mellékelt meghívó szerint (1. sz. melléklet) 

Résztvevők: a mellékelt jelenléti ív szerint (2. sz. melléklet) 

 

Megnyitó: Dr. Zsiros László elnök köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a kuratórium 

tagjaiból 5 fő van jelen, így az ülés nem határozatképes. A beszámolók elfogadására internetes 

szavazást javasol. 

 

Felkéri Mokánszki Bélát a jegyzőkönyv vezetésére, majd ismerteti a napirendet, amit az ülés elfogad. 

 

A napirendek előtt, szeretnék köszöntőt mondani, hisz Forgács László betöltötte a 

KILENCVENEDIK életévét! Laci bácsi Isten éltessen, fogadd szeretettel a szülinapi tortát. 

 

1. Napirend: Az alapítvány 2023. évi közhasznúsági jelentése  

                     Előterjesztő: Ács József a Kuratórium elnökhelyettese 

 

Ács József részletesen ismertette az előre megküldött dokumentumok (2023. év gazdasági mutatói, a 

kettős könyvvitelt vezető egyéb szervezet egyszerűsített éves beszámolója és közhasznúsági 

melléklet, valamint a támogatások) számait, melyekből látható, hogy a 2023-es évet jól zártuk, az 

alapítvány gazdálkodása nyereséges volt. Köszönhető ez annak, hogy sokan voltak „nagycéges” 

résztvevők a konferencián, valamint közel egy millió Ft. támogatást kaptunk. Sajnos a ContiTech 

nem volt a támogatóink között.  

Forgács László: Örvendetes, hogy sikeres konferenciát tudtunk tartani. 

 

2. Napirend: Az Ellenőrző Bizottság beszámolója 

   Előterjesztő: Glevitzky István az Ellenőrző Bizottság elnöke 

 

Glevitzky István előadta a bizottság észrevételeit. Egyeztetve a kollégákkal sikerült tisztázni a 

kérdéseket. Megállapította a gazdálkodásnak van pozitívuma, a bizottság a beszámolót elfogadásra 

javasolja. 

 

3. Napirend: 2023. évi befektetési tevékenység 

    Előterjesztő: Ács József a Kuratórium elnökhelyettese 

Sikerült tőkevédett ötéves befektetési lehetőséget találni a K&H banknál. Diszkont kincstár-

jegybe is fektettünk, ehhez számlát nyitottunk a Magyar Államkincstárnál. 

 

4. Napirend: Az 56. Bányagépészeti és Bányavillamossági Konferencia szervezése  

  Koordinátor: dr. Zsiros László a Kuratórium elnöke 

 

Ács József ismertette a Hotel Panorámától kapott tájékoztatást, ami szerint a hely és idő-

pont rendben, az árak később kerülnek egyeztetésre. A konferencia időpontja 2024. szept-

ember 26-27. 



 

Forgács László: A konferencia tárgykörénél vissza kellene térnünk a bányászathoz, mivel az elmúlt 

években az energetikára helyeződött a hangsúly. Ma olyanok ábrándoznak a bányászatról, akiknek 

semmi köze a szakmához, a bányászat ma „szitokszó” lett. Tárgykörnek javaslom: „Hazai bányászati 

lehetőségek” megnevezést. A Hell Bláthy díjra két nevet szeretnék előterjeszteni, döntsön a kurató-

rium melyikük kapja. 

 

Horváth Károly: Ha bányászatról beszélünk ma a külfejtések, kutatási területek és a másodlagos fel-

dolgozás (meddőhányók vizsgálata) lehet téma. 

 

Livo László: A sikeres konferencia egyik gátja, hogy felsőbb szinten a témával kapcsolatosan senki 

nem mer felelősen nyilatkozni, állást foglalni. 

Tarthatunk „bennfentes konferenciát”, csak a saját köreinknek. Téma lehet ellátási láncok az energe-

tikában, építőipar bányászati támogatása, homok és agyag bányászata, kutatásfejlesztés, a modern 

világhoz milyen anyagok kellenek. 

 

Mokánszki Béla: A mostani világunkban „hálás konferencia téma” az energia tárolás lehetőségeinek 

vizsgálata. A világ gyors változásával rengeteg új technológia jelenik meg, ez igaz a bányászatra is. 

Javaslom idén az előadásokat „Új technológiák megjelenése a bányászatban” tárgykőrbe gyűjteni. 

 

A jelenlévők elfogadták az 56. Bányagépészeti és Bányavillamossági Konferencia tárgykörének ezt 

a javaslatot. 

 

Dr. Zsíros László: Javaslatokat kérek az előadókra, előadásokra. 

 

Livo László vállalta a lehetséges nyitó előadó felkérését. 

Számítunk a konferenciák rendszeres előadóira a miskolci, petrozsényi és krakkói egyetemek, vala-

mint a Mátrai Erőmű részéről.   

 

 

5. Napirend: Egyebek 

 

Ács József az alapítvány könyvelőjével kapcsolatban adott tájékoztatást. A hölgy befejezi 

tevékenységét, már nem vállalja tovább a könyvelést. Helyette új könyvelőt kérünk fel. 

Végül az elnök még az OMBKE BKE-találkozó miskolci megrendezésének bizonytalanságáról mondott 

információkat, pontosította a részvételi szándékokat, költségeket. Majd megköszönte a munkát és a 

kuratóriumi ülést bezárta. 


